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OBAVIJEST I JAVNI POZIV 
MALIM GOSPODARSTVENICIMA 

OPĆINE PUNAT

Na poziv Odjela za gospodarstvo, 20. srpnja održan je u 
Narodnom domu skup malih gospodarstvenika iz Op-

ćine Punat. Cilj je ovog susreta bio utvrditi koliko u Puntu 
ima stvarno zainteresiranih gospodarstvenika za otvaranje 
poslovne zone UPU 7 na području današnjeg Dokulova, te 
utvrditi njihove potrebe i želje prigodom izrade detaljnih 
planova. Sukladno tomu, na ovome je skupu osnovana 
radna grupa od pet članova koja ima zadaću voditi, usu-
glašavati te predstavljati rad svih gospodarskih subjekata 
u Općini. Članovi radne grupe su Ivica Orlić, Goran Boni-
fačić, Anton Žic, Toni Šulina i Anton Brusić. Kako se radi o 
iznimno važnom trenutku kada se rješava budućnost svih 
gospodarstvenika koji djeluju u Općini Punat, poziva se 
sve zainteresirane da se što prije očituju pismom namjere 
Općini Punat ili članovima radne grupe o svojim namjera-
ma u ovome projektu. 

Emerik DERENČINOVIĆ

U petak, 1. kolovoza

PUNAT DOMAĆIN DANA 
ISELJENIKA

Već tradicionalno, na otoku se Krku 1. kolovoza or-
ganizira Dan iseljenika. Domaćinstvo svake godi-

ne preuzima jedna od sedam otočnih jedinica lokalne 
samouprave. Ove godine domaćin susreta je Općina 
Punat.

Svjesni značenja iseljeničke zajednice diljem svi-
jeta, s osobitim naglaskom na organiziranost i snagu 
upravo one puntarske, iz koje su proistekla i pojedina 
povijesno značajna imena, s posebnim smo se vese-
ljem prihvatili domaćinstva ovogodišnje manifestaci-
je. Općina je pripremila sadržajan program koji obu-
hvaća, uz druženje i zabavu naših iseljenika, posjet 
otočiću Košljunu, gdje će se u organizaciji Hrvatske 
matice iseljenika Rijeka upriličiti otvorenje izložbe o 
iseljenicima otoka Krka, i koja će još neko vrijeme osta-
ti otvorena  za sve posjetitelje otočića.

Također, za drage će se goste upriličiti i izlet bro-
dom u Staru Bašku, misa u župnoj crkvi Presvetog Troj-
stva, te konačno večera i ples u „Borićima“.

E. MAHULJA
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Grafičko uređenje i tisak   Tiskara Šuljić, Viškovo 
Naklada   750 primjeraka   
Punte moj izlazi četiri puta godišnje - List je besplatan

Poštovani čitatelji,
Evo nas pred prvim brojem glasila Općine 

Punat, Punte moj. Bilo je potrebno petnaest go-
dina da se to dogodi, i dogodilo se danas, upravo u 
sredini svih događanja u povodu stote obljetnice tu-
rizma u Puntu.

Dakle, daleke 1908. godine osnovano je Kupa-
lišno društvo Punat, a osnivači su bili svećenici Ivan 
Maračić Katarinin i Josip Mrakovčić Pavlić. Još mnogo 
ranije, točnije 31. svibnja 1876. godine, Biskupski or-
dinarijat Biskupije Krk naredio je samostanu franjeva-
ca na Košljunu da mora voditi popis stranaca (turista) 
koji posjećuju samostan i otok Krk s oznakom njiho-
vih dolazaka i odlazaka.

Jedan je to od brojnih detalja naše prošlosti, mno-
gima nepoznat, ali zato iznimno vrijedan za puntar-
sku turističku prošlost. Upravo stoga, da bismo naše 
sumještane i iseljenike Općine Punat, ali i sve zainte-
resirane otočane i vikendaše upoznali s našom boga-
tom prošlošću, i – prije svega – s današnjim aktivno-
stima na području Općine, općinsko je Poglavarstvo 
na sjednici održanoj 9. svibnja 2008. godine donijelo 
odluku o izdavanju glasila Punte moj.

Predviđeno je da u glasilu budu sljedeće rubrike 
(radni naslovi):

- Vijesti iz Općine Punat (Poglavarstvo, Općinsko 
vijeće)

- Gospodarstvo, s osobitim osvrtom na turističku 
djelatnost

- Komunalna infrastruktura
- Dvi, tri po domaću (tekstovi na puntarskom/

starobašćanskom govoru)
- Kultura

- Crkva
- Škola, vrtić
- Sport
- Iz puntarske (starobašćanske) prošlosti
- Puntarski iseljenici nam pišu…

Cilj nam je izvješćivati objektivno i nepristrano, 
stoga od vas čitatelja očekujemo uzvratne odgovore, 
ali istodobno i vašu suradnju.

Koristim ovu prigodu da u ovo vrijeme kada su već 
protekle tri godine sadašnjega saziva općinskoga Po-
glavarstva, izrazim svim svojim sumještanima iz Pun-
ta i Stare Baške veliko hvala na podršci u htijenju za 
boljim sutra sviju nas. To obvezuje, ali i potiče u radu, 
jer je zahtjevnim zadacima dorasla i može ih provesti 
samo ozbiljna i odgovorna općinska ekipa.

Ovakvu neprekidnost u radu želimo nastaviti i da-
lje, s posebnim naglaskom na naše mlade i na podu-
zetništvo.

Tako trasirani put omogućava nam zasluženo 
mjesto male, jake i dobre općine za dostojan život 
svakog čovjeka.

Vaš načelnik

Mladen JURANIĆ

UVODNIK

GLASILO OPĆINE PUNAT | godina 1. | broj 1. | KOLOVOZ 2008.



�

U svakom ćemo broju općinskog glasila Punte moj 
imati rubriku s najnovijim vijestima iz Općine. Izni-
mno, u ovom prvom broju, vratit ćemo se malo u 

nedaleku prošlost, s obzirom na to da list izlazi već u dru-
gom polugodištu ove godine, a iza nas je veliki trud i rad 
kako bi svima nama iz Punta i Stare Baške kvaliteta življenja 
porasla na opće zadovoljstvo.

U razdoblju od siječnja do kraja mjeseca lipnja učinje-
no je sljedeće:

Održano je devet sjednica Općinskog poglavarstva i če-
tiri sjednice Općinskog vijeća;

Donesen je Prostorni plan uređenja Općine Punat, a 
izradu je započela prijašnja vlast još 2000. godine; 

Donesene su sljedeće Odluke o izradi Urbanističkog 
plana uređenja (UPU):
UPU 1 koja obuhvaća građevinsko područje ugosti-

teljsko-turističke namjene T1 – Kanajt;
UPU 2 – građevinsko područje ugostiteljsko-turi-

stičke namjene LN – Marina Punat i građevinsko 
područje poslovne namjene K3 – Brodogradilište 
Punat;

UPU 3 – građevinsko područje naselja N1 – centralno 
naselje Punat;

UPU 4 – građevinsko područje sportsko-rekreacijske 
namjene R6a (površina obuhvaća šire područje pla-
ža Punta de bij);

UPU 5 – građevinsko područje sportsko-rekreacijske 
namjene R6c (šire područje Lovačkog doma);

UPU 6 – građevinsko područje ugostiteljsko-turistič-
ke namjene T2a/T3a s pripadajućim građevinskim 
područjima sportsko-rekreacijske namjene R6b (šire 
područje autokampa Konobe);

UPU 7 – građevinsko područje poslovne namjene K1 
– “Dokulovo”;

UPU 8 – građevinsko područje ugostiteljsko-turistič-
ke namjene T2b/T3b s pripadajućim građevinskim 
područjem sportsko-rekreacijske namjene R6d (šire 
područje autokampa Škrila u Staroj Baški);

UPU 9 – građevinsko područje naselja N2 – Stara Baš-
ka s pripadajućim građevinskim područjem sport-
sko-rekreacijske namjene R7a;

UPU 10 – građevinsko područje sportsko-rekreacij-
ske namjene R6e (područje iznad uvale Petehova u 
Staroj Baški);

Uređeni su kuhinja i prostor s točionikom u Narod-
nom domu Punat;
Samo u ovoj godini sagrađena je komunalna infra-

struktura u ulicama Puntarskih težaka, u dijelu Jagorike i 
Galije, Trg Stara placa, Guvnić, Trg Placa, odvojak Ulice 
Augusta Cesarca, dijelu Batova, Košljunske i u dijelu Ulice 
Buka, što u brojkama izgleda ovako:
	675 metara vodovoda (rekonstrukcija i novi vodo-

vod),
	675 metara fekalne kanalizacije,
	715 metara oborinske kanalizacije. 

Kada se ovim brojkama dodaju i one iz 2005, 2006. i 
2007. godine (o čemu će biti riječi u drugom broju glasila) 
s ponosom možemo istaknuti kako je više izvedeno u ove 
četiri godine nego u svih 11 godina ranije.

Betonirano je i asfaltirano ukupno više od 2000 m2 uli-
ca, od čega su asfalterski radovi izvedeni u dijelovima 
ulica Batovo, Košljunska i Buka, a betonirani su dijelovi 
ili cijeli kolnički zastori u ulicama Puntarskih težaka, Ja-
goriki, Galiji, Staroj placi, Guvniću i Placi. 

OPĆINA

ŠTO JE OSTVARENO OD SIJEČNJA DO 
KRAJA MJESECA LIPNJA?

Park Ladići
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Samo u ovoj godini uređeno je 1100 m2 zelenih površi-
na (park Ladići, dovršetak parka ispred Pošte, površina 
Pod gušternu - površina uz prometnicu ispod šumice 
hotela Park). Uređen je park ispred Pošte i predviđen je 
prostor za spomen-obilježje Domovinske zahvalnosti 
(prostor koji će cjelovito obuhvatiti spomenička obiljež-
ja Drugoga svjetskog rata i Domovinskog rata).

Uređen je park Ladići (kompletni građevinski i hortikul-
turni radovi uključujući navodnjavanje, uređen je pro-
stor za parkiranje te postavljena javna rasvjeta). 

Pred dovršetkom su radovi na uređenju interijera i ek-
sterijera novoga Dječjeg vrtića.

Promijenjena je u potpunosti vanjska stolarija na objek-
tu Stari toš.

Prikaz rada Općine Punat u razdoblju od 2003. do 2007. godine

Radovi na uređenju ceste
između Borića i mora

STARA BAŠKA
Proširen je i uređen put za groblje;
Proširen je put preko puta kuće Petra Galjanića;
Napravljen je prilaz od glavne ceste kroz naselje do 

plaža u produžetku istezališta te izveden početni 
dio šetnice neposredno iznad navedene plaže.

U TIJEKU JE:
	Izrada tendera za provedbu postupka javne nabave 

za izbor izrađivača UPU 1-10;
	Izrada tendera za provedbu postupka javne nabave 

za izbor izrađivača za izradu katastarsko-topograf-
skih karata  na orto-foto podlogama;

	Potpisivanje ugovora o financiranju i sufinanciranju 
izrade UPU 1-10;

	Izrada prijedloga rebalansa proračuna;
	 Izdavanje građevinske dozvole za produbljenje i 

proširenje plovnog koridora Puntarske drage;
	Dovršenje idejnog projekta za novu zgradu škole i 

izdavanje suglasnosti resornog ministarstva na pro-
jekt;

	Dovršenje idejnog projekta za sportsku dvoranu;
		Dovršenje idejnog projekta doma za starije i ne-

moćne osobe;
		Dovršenje sanacije odlagališta komunalnog otpada 

kod Lovačkog doma.

Mladen JURANIĆ 

(u kunama)
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TURIZAM

U sklopu obilježavanja stotinu 
godina Kupališnog društva 
Punat, odnosno organizi-

ranog turizma na području Općine 
Punat, na sjednici Turističkog vijeća 
Turističke zajednice općine Punat, 
održanoj u prosincu 2007. godine, 
usvojen je prijedlog direktora Turi-
stičkog ureda da se u povodu obilje-
žavanja stotinu godina turizma upri-
liči stotinu različitih događaja.

U sedam mjeseci, dakle u dane 
izlaska lista Punte moj, bit će već odr-
žano 57 raznih događaja, dakle više 
od polovice, od ukupno 100 prireda-
ba. Izdvojiti možemo tradicionalni 
Uskrsni koncert na Košljunu, zatim 
10. edukativno-ekološku akciju prikupljanja otpada iz pod-
morja Puntarske drage i prigodnu izložbu podmorja Sje-
vernog Jadrana, zatim narodni običaj Prva nedilja od maja, 
potom 24. Međunarodnu jedriličarsku regatu Croatia cup, 
koja ponovo dobiva  turističko vrednovanje, uz prigodnu 
izložbu iskusnog jedriličara i fotografa Ljube Gamulina. 

Fešta od šurlic, koncerti, folklorne skupine…

Na regatu se izvrsno nadovezuje Međunarodni festi-
val folklora Alpe Adria u izvršnoj organizaciji KUD Punat i  
CIOFF Sekcija za Hrvatsku, koji je pokazao svu raskoš kul-
turne baštine zemalja sudionica regije (Austrija, Italija, 
Slovenija i domaćin Hrvatska). Nakon bogatih sportskih i 
kulturnih priredaba uslijedio je jedan novi projekt, odno-
sno gastro manifestacija Fešta od šurlic,  kojoj su se odazvali 

puntarski ugostitelji i brojna publika uživajući u domaćim 
specijalitetima. Prisutni su mogli sami uz stručnu pomoć 
napraviti šurlice i ponijeti ih sa sobom. Prezentaciju su vo-
dile domaćice uz vrhunske stručnjake kulinarskih vještina, 
članova Hrvatskoga kuharskog saveza iz Primorsko-goran-
ske županije. 

U lipnju su nastavljene umjetničke izložbe u galeriji Toš, 
klapski koncerti i nastupi folklornih skupina od kojih smo, 
osim puntarskog KUD-a, početkom mjeseca srpnja ugostili 
i folklorne grupe iz Kolumbije i Rusije, točnije, ruske Indi-
jance s dalekog poluotoka Kamčatka. Srpanj je obilježilo 
pregršt događaja, mnoštvo promenadnih koncerata (ma-
žoretkinje, limene glazbe) jazz koncert dobitnika brojnih 
Porina Elvisa Stanića i Jazz Power trija, turnir u malom no-
gometu, kazališna priredba Don Quijote, Slovenska noć uz 
Tanju Žagar i Zapeljivke, turnir u košarci-street basketball, 
okupljanje 90-godišnjaka, ljetne maškare uz Koktels band i 

U povodu stotinu godina organiziranoga turizma u Puntu (1908 - 2008)

100 DOGAđAJA ZA 100 GODINA
Osvrt na ostvarene i najava narednih priredaba u sklopu obilježavanja 100 godina 

organiziranog turizma na području Općine Punat

Barufe na dragi - puntarski 
Jadranski susreti u malom
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umjetničke izložbe, koncerti klapa i nastupi folklornih sku-
pina. Mjesec srpanj kulminira trodnevnom školom gitare i 
klavira Borisa Bursaća u galeriji Toš. 

Kolovoz započinje Ribarskim danima čemu će se ra-
dovati ljubitelji friške ribe, dobre zabave i plesa uz klape, 
Gustafe i vatromet. Uoči ribarske fešte predstavit će se jav-
nosti prvi broj općinskog lista – Punte moj, u sklopu Dana 
iseljenika otoka Krka. Kolovoz nudi i puno koncerata, ali i 
zabava za mališane koji će se veseliti danima klauna, te 
veselim igrama na moru i kraju, ili Barufe va dragi, kako 
Puntari nazivlju svoje Jadranske susrete u malom. Mjesec 
završava Danima smokava i svečanošću u povodu 100 
godina turizma, uz pučku veselicu na puntarskoj rivi.  
U sklopu obilježavanja 100. obljetnice predstavit će se 
likovna mapa s radovima školske djece pod vodstvom 
poznate puntarske likovnjakinje prof. Alme Dujmović. 

Izložba Ivana Lackovića Croate

U  rujnu nas očekuje 7. Večer klapske pjesme i za-
nimljiva izložba, još neviđenih u javnosti radova, naše-
ga poznatog umjetnika Ivana Lackovića Croate, koji je 
slikao Punat u dane kada je boravio u našem mjestu 
potkraj 60-ih godina. Predškolsku i školsku djecu ćemo 
prije početka nastave nagraditi s još jednom kazališnom 
predstavom i glavnu turističku sezonu zaključiti prome-
nadnim gitarističkim i  koncertom Gradske glazbe Krk. 
Kako toplina popušta, tako nastupaju sportske aktivno-
sti te će se u tijeku mjeseca rujna održati prvenstvo Hr-
vatske i Slovenije u wakebordu te po prvi puta potkraj 
rujna na području Punta i otoka Krka, olimpijski triatlon 
pod nazivom Krk3atlon, u organizaciji T.A. Sunset iz Kor-
nića i zagrebačkog triatlon kluba Swibir. 

Bez obzira na jesen, aktivnosti se neće smanjivati, 
već dolaze Dani maslina i kulinarsko natjecanje u po-

vodu fešte od maslina, potom obilježavamo 
svečano Dan Općine i župe Punat potkraj 
studenog, kada će izaći i poseban broj Krč-
kog zbornika u čast obilježavanja 100 godina 
turizma. Godinu završavamo obilježavanjem 
Mikulje (Sv. Nikola), zaštitnika putnika i po-
moraca, i tradicionalnim, 19. po redu, Božić-
nim koncertom na Košljunu. U sklopu obilje-
žavanja 100. obljetnice mnoge su aktivnosti 
poduzete, npr. predstavljanje image kataloga 
Punta i Stare Baške, „pressica“ u povodu pred-
stavljanja programa Ljetnih priredaba, od-
nosno 100 priredaba za 100 godina turizma, 
izrada prigodnih promidžbenih materijala u 
povodu 100 obljetnice (privjesci za ključeve, 

zastave, mega plakati), itd.
U sklopu akcije Hrvatske turističke zajednice i Turistič-

ke zajednice Primorsko-goranske županije Volim Hrvatsku 
Punat je na razini Županije na natjecanju za Plavi cvijet iz-
borio titulu naj-općinskog središta i naj-Turističko-informa-
tivnog centra. 

Branko KARABAIĆ

Ovogodišnje ljetne maškare
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Prvi hoteli

Počeci turizma u Puntu (1908) 
vezani su uz osnutak Kupališ-
nog društva, kojega su osnovali 

svećenici Ivan Maračić Katarinin i Josip 
Mrakovčić Pavlić. Oni su istodobno i in-
vestitori u izgradnju prvog kupališta Na 
Brulih. I prethodno je Punat bio uklju-
čen u turistička zbivanja zahvaljujući 
izletničkom turizmu na otočiću Košljun. 
Izletnici su odsjedali i hranili se u Pun-
tu, pa se u tom smislu može govoriti o 
početku razvoja privatnog smještaja i 
ugostiteljske djelatnosti. Međutim, Prvi 
svjetski rat (1914 - 1918) bitno je usporio razvoj turizma.

Razdoblje između dva svjetska rata (1918 - 1945) vri-
jeme je redovnog rada turističke organizacije koju je vodio 
Teodor Žic Klačić. Sagrađeni su prvi hoteli Vila Lucija i Hotel 
Frankopan, otvaraju se prvi pansioni, proširuje se kupalište 
na stotinu kabina. Privatnim se smještajem bavi čak 34 obi-
telji, tiskaju se prvi prospekti. Statistički podaci za ovo raz-
doblje bitno se razlikuju. Neki podaci svjedoče da je Punat 
u 30-im godinama prošlog stoljeća ostvarivao gotovo 30 
tisuća noćenja (npr. 1937. i 1938. godine). Drugi svjetski rat 
ponovno je prekinuo turistički razvoj na dulje vrijeme.

Rani poslijeratni razvoj (1945 - 1953) karakteriziraju 
masovne akcije obnove u ratu porušene zemlje, napori da 
se stave u funkciju vitalne djelatnosti potrebne za funkcio-
niranje života. Ovo je vrijeme nacionalizacije i eksproprija-
cije, izgradnje industrijskih kapaciteta, agrarne reforme, ali 
to je, nažalost, i razdoblje velikih migracija iz sela u grad. 
Stanovništvo naših naselja se prepolovljuje, što će se odra-
ziti i na turizam.

Renesansa puntarskoga turizma

Razdoblje od 1953. do 1968. možemo u doslovnom 
smislu nazvati renesansom turizma u Puntu. Osnovano je 
Turističko društvo kojim je tijekom 15 godina predsjedao 
Ivan Brusić (1953 - 1968). Karakteristike ovog razdoblja su: 
masovnost turističke organizacije, snažni pomorski radovi, 
nasipavanje i ozelenjivanje velikih površina uz obalu, na 
kojima se oblikuje nekoliko novih parkova, ozelenjivanje 
mjesta i okolice, obnova starih i izgradnja novih hotela, 
otvaranje kampova Pila i Konobe, procvat odmarališnih 
kapaciteta, snažan razvoj privatnog smještaja, počeci na-
utičkog turizma. Animator, promotor i zamašnjak svih ovih 
djelatnosti bilo je Turističko društvo Punat.

Razdoblje od 1968. do 1990. – vrijeme je stagnacije 
u Turističkom društvu – stabilizacije i postizanja turistič-
kih rekorda na području Punta. Upravo tako bismo mogli 
okarakterizirati ovo tridesetogodišnje razdoblje. U Odboru 
Turističkog društva nastaje rascjep. Predsjednik Ivan Brusić 

PUNTARSKI TURIZAM 
POPUT FENIKSA

Zbog skučenog prostora sažet ću u ovome članku samo najbitnije značajke 
turističkog razvoja tijekom stotinu godina

Košljun - ishodište puntarskog turizma, 
početkom 20. stoljeća
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prisiljen je povući se s funkcije. Formira se Mjesna zajed-
nica. Ulazeći i u sferu turističkog djelovanja, čini se da se 
Mjesna zajednica nije – barem ne u početku – najbolje sna-
lazila u politici turističkog razvoja. Očito je da kadrovi koji 
su preuzeli vodstvo Turističkog društva u ovom razdoblju 
nisu bili dovoljno nadležni, niti nisu bili dovoljno samostal-
ni. Kad govorim o kadrovima, govorim i o sebi samome jer 
sam tada obnašao važne dužnosti. Možemo utvrditi da su 
određene političke strukture snažnije utjecale na rad Tu-
rističkog društva. Skupštine Turističkog društva i sastanci 
Odbora Turističkog društva nisu održavani redovito; člano-
vi Turističkog društva bili su nezainteresirani, apatični.

Ipak se i u tom razdoblju nastavlja s pomorskim rado-
vima, gradnjom obalnih zidova, s pošumljavanjem. To je 
razdoblje u kome se proširuju i obnavljaju hoteli Park I. i II. 
(1970. i 1971), i znatno ulaže u kampove. Upravo tih godi-
na, (1978) kamp Konobe izabran je za najbolji naturistički 
kamp u Jugoslaviji. Razdoblje je to pro-
širenja i modernizacije Marine Punat te 
Puntarskih noći, manifestacije poznate 
širom zemlje. Autokampovi i privatni 
smještaj prelaze, nažalost, pod upra-
vu Kvarner-expressa, pa se ponovnim 
učvršćenjem funkcije Turističkog druš-
tva vraćaju pod njegovu upravu, da bi, 
za kratko vrijeme, na temelju određe-
nih interesnih dogovora 80-ih godina, 
sve od hotela, marine, turističkih agen-
cija i kampova prešlo iz jedne u drugu 
organizaciju. Vidljivo je, dakle, da se 
radi o razdoblju određenog „lutanja“ u 
traženju ciljeva.

Novi zakoni određuju da se društve-
ne organizacije ne mogu baviti gospo-
darskom djelatnošću, a Turističko druš-
tvo je jedno od takvih. Ono se počinje 
baviti razvojem turizma, obogaćivanjem 
turističke ponude, organizacijom mani-
festacija, kulturno-zabavnih i sportskih 
aktivnosti, a pogotovo se veliki napori 
ulažu u poboljšanje i sjedinjavanje pro-
midžbe. Uspostavlja se suradnja s di-
zajnerom Sergiom Gobbom i realizira 
promidžbene brošure s jedinstvenim, 
prepoznatljivim zaštitnim znakom.

I organizacija Turističkog društva 
funkcionira bitno bolje, redovito se odr-

žavaju skupštine Turističkog društva i sastanci Odbora 
Turističkog društva. Turističko društvo ponovno postaje 
inicijator, koordinator i realizator mnogostrukih aktivnosti 
kojima se obogaćuje turistička ponuda. Međutim, početak 
je Domovinskog rata, ponovno – po treći put u prošlom 
stoljeću – svaku turističku aktivnost i razvoj turizma stavio 
u otežavajući položaj.

Turizam i u ratnim uvjetima

Razdoblje od 1990. do 2008. godine. Ovo 18-godiš-
nje razdoblje počinje prekidom svih veza s Jugoslavijom, 
proglašenjem neovisnosti i državnosti Republike Hrvatske, 
ali i Domovinskim ratom (1990 - 1995). Dio istočne Slavo-
nije ostaje pod okupacijom srpskih i prosrpskih snaga te 
pod međunarodnim protektoratom do 1998. godine. Za 
turizam je to bilo teško razdoblje. Na sreću su otok Krk i 

Vila Lucija
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Punat ostali zaštićeni od razaranja 
te su se gotovo nesmetano odvijale 
turističke djelatnosti, u smanjenom 
opsegu. Bitno je bilo ostati u stalnom 
kontaktu s gostima i pokazati da i u 
ratnim okolnostima imamo snage 
i da možemo djelovati po uvriježe-
nim pravilima poslovanja u turizmu. 
Za ilustraciju valja spomenuti jednu 
od najvećih međunarodnih regata, 
organiziranu u svibnju 1991. godine, 
nakon poznatog „Krvavog Uskrsa“ 1. 
travnja. Na ovoj su regati sudjelovale 
brojne inozemne i domaće TV, radio i 
novinarske ekipe te su na jedinstveni 
način prvi puta uživo prenošene slike 
istodobnih ratnih zbivanja i turizma.

Već u vrijeme rata, a poslije rata još i više, događa se 
pretvorba i prestrukturiranje u privredi, pa tako dosljedno 
i u turizmu. Proces pretvorbe i prestrukturiranja doslovno 
je „pomeo“ mnoga poduzeća, tvornice i druge institucije 
širom zemlje, što se u Puntu nije dogodilo. Posljedica tog 
procesa jest raslojavanje hrvatskog korpusa na mali sloj 
bogatih i gomile siromašnih. Velik je postotak nezaposle-
nih. Stoga je etička i moralna vrijednost pretvorbe upitna.

Punat je također doživio pretvorbu i prestrukturiranje. 
Privatizirani su svi glavni segmenti turističkog privređiva-
nja (Hoteli Punat, autokampovi Pila i Konobe, Brodogradili-
šte, Marina i Tvornica vijaka, trgovačka kuća Kvarner, Jugo-
turbina, ostala odmarališta i dr.). Još uvijek nema stručne 
analize kvalitete procesa privatizacije u Puntu. Ali danas, iz 
ove perspektive, i određenog odmaka od samoga procesa, 
možemo reći da turistička poduzeća i ostale tvrtke (s iznim-
kom Tvornice vijaka) nisu nestala: preživjela su. Uz manja ili 
veća ulaganja sve su tvrtke ostale u funkciji, neke su doži-
vjele snažan razvoj i procvat (npr. nautički turizam), a druge 
u svoj složenosti ipak uspješno odolijevaju konkurenciji na 
turističkom tržištu (Hoteli Punat, autokampovi, objekti ne-
kadašnje Jugoturbine, trgovačka kuća Kvarner i dr.). Ali naj-
utješnija je kod nas u Puntu ipak činjenica da se poduzeća 
nisu ugasila, da nisu nestala. 

I Turističko društvo Punat doživjelo je – na temelju no-
vih zakona – svoje prestrukturiranje, preobrazbu. Osnova-
na je Turistička zajednica općine Punat za mjesta Punat i 
Staru Bašku. Zanimljivo je, i za svaku pohvalu, da su Turi-
stičke zajednice mjesta Punat i Stara Baška u Ministarstvu 
turizma registrirane pod brojevima 1 i 2 - Klase: 334-01/92-

01/10; Ur.brojevi:529-02-92-2 za Punat i 529-02-92-5 za Sta-
ru Bašku. Osnutkom Općine Punat 1993. godine, u skladu 
s novim ustrojem jedinica lokalne samouprave, osnovana 
je jedinstvena Turistička zajednica općine Punat za mjesta 
Punat i Staru Bašku, kao dio sustava koji se u vertikali na-
dovezuje na Turističku zajednicu otoka Krka, Turističku za-
jednicu Primorsko-goranske županije i Hrvatsku turističku 
zajednicu. Ova Turistička zajednica funkcionira na temelju 
prihoda iz boravišne pristojbe i turističke članarine koji se 
ulijevaju u Turističku zajednicu općine Punat. Ti su prihodi 
upravo odlučujući čimbenik za članstvo u Skupštini Turistič-
ke zajednice, a članice Turističke zajednice, opet na temelju 
prihoda pojedine od njih, izabiru članove Turističkog vije-
ća (9) te predsjednika Turističke zajednice. Turistički ured, 
na čelu kojega se nalazi direktor, operativno je tijelo, koje 
djelotvorno provodi odluke Skupštine i Turističkog vijeća 
Turističke zajednice usmjerene konkretno na kratkoročne 
i dugoročne razvojne programe, usklađene i s razvojnim 
programima Općine Punat. 

Prostor koji nam stoji na raspolaganju ne dopušta op-
širniju analizu ovoga 18-godišnjeg razdoblja. Ali će, možda, 
statistički podaci koje iznosimo, zorno osvijetliti turističke 
trendove u ovom razdoblju.

Nadmašeni prijeratni rezultati

Dok je u razdoblju između dva svjetska rata najveći 
broj od 28.604 noćenja ostvaren 1938. godine, u poslijerat-
nom razdoblju taj se broj iznimno povećava:

 
1960. – 64.380 noćenja 
1972. – 172.540 noćenja 
1980 – 293.608 noćenja 
1984. – 444.087 noćenja.

Kupalište u Puntu 30-ih godina prošloga stoljeća
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Godine 1985. prvi je put ostvareno više od pola mili-
juna – točnije 513.780 noćenja. U tom je razdoblju najveći 
broj noćenja ostvaren 1988. godine – 522.757 noćenja, što 
je i najveći domet ostvarenih noćenja do početka Domo-
vinskog rata.

Nakon Domovinskog rata turizam se i u Puntu oporav-
lja. Dokaz tomu je da su 2006. godine u Puntu ostvarena 
595.052 noćenja, a prošle 2007. godine, čak 619.582 noće-
nja. Dok mnogi krajevi, turistička mjesta, pa i cijela Hrvat-
ska, još uvijek nisu dostigli prijeratne rezultate, Općina Pu-
nat nadmašila je prijeratna dostignuća u broju ostvarenih 

noćenja za gotovo stotinu tisuća (96.825) noćenja. Ovi 
se podaci, doduše, odnose i na noćenja ostvarena u 
Staroj Baški, pa je tom smislu broj ostvarenih noćenja 
u naselju Punat manji. Međutim, treba reći da ovdje 
nisu unesena noćenja gostiju koji borave na stalnim 
vezovima u Marini Punat jer se broj noćenja obraču-
nava po paušalu, pa taj nepostojeći podatak ne dopu-
šta da dobijemo stvarnu sliku ostvarenih noćenja.

Također o uspješnosti puntarskog turizma svje-
doče i prošlogodišnja nagrada u sklopu akcije na razi-
ni Hrvatske turističke zajednice Plavi cvijet: 2. mjesto u 
kategoriji najuređenijih općinskih središta. Ove godi-
ne, u istoj akciji, osvojili smo prva mjesta u kategoriji 
najuređenijega općinskog središta i najuređenijega 
Turističko-informativnog centra za područje Kvarnera, 
te ćemo našu regiju predstavljati u finalu gdje ćemo 
se natjecati s konkurencijom iz cijele Hrvatske.

Da zaključimo. Tijekom stotinu godina organi-
zirane turističke djelatnosti, turizam u Puntu doživ-
ljavao je uspone i posrtanja. Doživio je dva svjetska i 
Domovinski rat. U „potresima“ takve vrste uvijek stra-
dava upravo turizam, jer je to najosjetljivija grana pri-
vređivanja. Ali, moramo zaključiti, da se nakon svih tih 
kataklizama turizam u Puntu uvijek iznova oporavljao, 
uvijek se znao ponovno postaviti na vlastite noge. Kao 
Feniks: ptica koja se sama spaljuje, a onda pomlađena 

diže iz vlastitog pepela. Tako ništa ne može uništiti naše-
ga čovjeka, njegove iskonske porive za obnovom i novim 
stvaranjem.

Anđelo ŽIC
 

Na tekstu surađivali:
Branko KARABAIĆ, direktor Turističkog ureda 

Turističke zajednice Općine Punat;
Mladen JURANIĆ, predsjednik Turističke 

zajednice Općine Punat

Općina Punat nadmašila je prijeratna dostignuća u 
broju ostvarenih noćenja za gotovo stotinu tisuća
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VIJESTI

IZ JEDINSTVENOGA 
UPRAVNOG ODJELA OPĆINE 
	U skladu sa Zakonom o pravu na pristup informa-

cijama i omogućavanjem čim bolje komunikacije 
između Jedinstvenoga upravnog odjela Općine 
i građana, te što bolje informiranosti stanovniš-
tva o radu Općine Punat, izradili smo službene 
stranice Općine Punat koje su dostupne na adresi  
http://www.opcina.punat.hr;

	Putem javnog natječaja 
uposlen je pročelnik Jedin-
stvenog upravnog odjela 
Općine Punat, Emerik Deren-
činović, dipl. oec.
	U tijeku je izrada nove si-
stematizacije radnih mjesta 
u Jedinstvenom upravnom 
odjelu Općine Punat;
	U tijeku je uređenje ured-
skih prostorija u Narodnom 
domu Punat.

U sklopu ekološko-edukativne akcije Plavi cvijet 2008, 
koja se provodi pod okriljem projekta Hrvatske turi-

stičke zajednice Volim Hrvatsku, Općina Punat je osvojila 
prva mjesta u kategoriji najuređenijega općinskog sredi-
šta i u kategoriji najuređenijega turističko-informativnog 
centra (TIC), te će na razini čitave Hrvatske predstavljati 
Kvarner u velikom finalu.

Dobivene su i Plave zastave za plaže Punta de bij i Ko-
nobe, a Marina Punat podigla je svoju Plavu zastavu ove 
godine deseti put.

E. M.

Emerik Derenčinović

S otvaranja novouređenoga Turističko-informativnog centra

NAGRADE

Plaža Punta de bij dobila je ove godine Plavu zastavu

ZAHVALA
Ovim putem zahvaljujemo svima koji su nam svojim 

donacijama pomogli u ostvarenju programa novoga 
Dječjeg vrtića u Puntu:
	Ministarstvu mora, prometa i infrastrukture Re-

publike Hrvatske, Upravi za otočni i priobal-
ni razvoj na sredstvima u sveukupnom iznosu od  
1.560.000 kuna;

	Marini Punat d.o.o. na sredstvima u sveukupnom 
iznosu od 486.273 kuna;

	Hotelima Punat d.d. na sredstvima u iznosu od  
75.000 kuna;

	Perutnini Ptuj d.d. na sredstvima u iznosu od  
20.000 kuna

	te pok. dr. Juanu Orlichu iz Montevidea, Urugvaj, 
na oporučno ostavljenim sredstvima u iznosu od  
318.468 kuna, kao pomoć za društveno korisne namje-
ne u Općini Punat.
Podsjećamo da je za života dr. Orlich financijski pomo-

gao obnovu i uređenje galerije Toš u Puntu. Hvala mu!
Koristimo, također, unaprijed zahvaliti i svim budu-

ćim donatorima koji pokazuju svoj interes i dobru volju za 
pomoć u rješavanju programa Općine Punat, na dobrobit 
čitavoj našoj zajednici.

Hvala svima!
Mladen JURANIĆ

E. M.
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Punat je, u odnosu na ostala otočna mjesta, bilo nase-
lje koje se počelo razvijati tek u 17. stoljeću, iako su 
nalazi o životu na području Punta stari i više tisuća 

godina. Npr. 1603. godine Punat je imao samo 25 obitelji 
i 100 stanovnika. Vjerojatni uzrok takvoga kasnog počet-
ka života na ovom prostoru je škrta zemlja i relativno malo 
plodne zemlje u okolici, u odnosu na ostala mjesta na oto-
ku. Trebalo je mnogo truda i znoja da se preživi od plodova 
zemlje oko Punta.

Stoga su vrijedne ruke Puntara bile pri-
morane tražiti druge sadržaje i stvarati nove 
vrijednosti i samostalni napredak. Takvim 
upornim radom i naprednim rješenjima Punat 
je bio i ostao vodeće gospodarsko mjesto na 
otoku i šire.

Punat je do potkraj 19. stoljeća živio od 
prodaje vina, smokava, ulja, drva te ostalih po-
ljoprivrednih dobara, stočarstva i ribarenja. 

U drugoj polovini 19. stoljeća dolazi do 
razvoja Rijeke, Pule, Trsta i Zadra, te se otvo-
rilo novo tržište za poljoprivredne proizvode. 
Puntari od 1855. godine počinju obrađivati 
Prnibu, Susan i područje Picika, te šire vino-
grade i maslinike na područje Vrbnika i Korni-
ća. Godine 1886. osniva se Općina Punat. 

Propast vinove loze zbog „filoksere“ 1890. 
godine bio je težak udarac za Puntare, koji su se brzo snašli 
i okrenuli novim poduzetničkim poslovima. U najtežim su 
uvjetima pokrenute djelatnosti koje su imale znatno šire 
značenje od otočnog. Tako je potkraj 19. stoljeća prora-
dio mlin na jedra južno od zgrade Kostarike. Godine 1904. 
osnovano je Gospodarsko trgovačko društvo, 1905. Au-
stro-Hrvatsko parobrodarsko društvo, 1907. Tvornica tje-
stenine „Orlić & Žic“ koja je imala vršilicu, mlin za brašno, 
uljaru, ledaru, sodaru i dr. Istodobno su radili toševi za pre-
radu maslina na Guvniću, u Kolušinu, Glavičici, Klančiću i 
Na mori od Kovačići. Godine 1908. oformljeno je Kupališno 
društvo kao početak razvoja modernog turizma. Potom se 
grade objekti za turizam Vila Lucija 1924. i Hotel Frankopan 
1929. godine.

Usporedo s poljoprivredom i turizmom, razvijalo se i 
pomorstvo tako da je Punat, osim putničkih brodova Fran-
kopan, Kvarner, Slavija i Dinko Vitezić, imao 34 broda za pri-
jevoz tereta, o kojima bi vrijedilo napisati posebnu knjigu. 
Puntari su bili poznati klesari i graditelji riva po Dalmaciji 
koji bi zaslužili također širi osvrt i prezentaciju.

Iz godine 1922. datiraju počeci brodogradnje u Puntu 
iz koje se razvilo Brodogradilište Punat. Pred Drugi svjetski 
rat 1939. godine, Punat je dostigao najveći broj stanovnika 
– 3.349, i bio je središte gospodarskog razvoja otoka Krka, 
odakle su se izvozili proizvodi i u širu regiju. U poslijerat-
nom razdoblju, zbog političke i gospodarske krize, iselilo je 
mnogo stanovnika, tako da je 1970. godine Punat brojao 
samo 1.505 stanovnika. 

Ipak, i u tako teškim uvjetima, osnivaju se nova druš-
tva, zanemaruje se poljoprivreda, i razvijaju se nove djelat-
nosti. Godine 1949. osniva se prvo Ugostiteljsko poduzeće, 
a ubrzo nakon toga i kampovi Pila 1962. i Konobe 1953. te 
1962. Hotelsko poduzeće Hoteli Punat. 

Iz 1964. datiraju prvi dokumenti o počecima razvoju 
nautičkog turizma na hrvatskoj obali iz koje se razvila prva i 
najkompletnija u Hrvatskoj Marina Punat. Posljednjih tride-
setak godina razvijaju se kućna radinost, ribarstvo, ronilač-
ki turizam, lovni, i najbrojniji, izletnički turizam na otočiću 
Košljun. 

Iz kratkih bilježaka iz prošlosti može se zaključiti da su 
Puntari bili napredni poduzetnici i valja očekivati da će i 
budući naraštaji biti dostojni svojih predaka.

Nakon osamostaljenja Hrvatske 1990, i osnutka Op-
ćine Punat 1993. godine, osjeća se zamah poduzetništva. 
Nadam se da će u sljedećim brojevima puntarskih novina 
Punte moj biti prostora i interesa da se predstave brojni ne-
imari iz prošlosti, sadašnje tvrtke i poduzetnici kojih danas 
sa sjedištem u Puntu ima 193.

Dragutin ŽIC

PUT U PROŠLOST

PUNAT – VODEĆE GOSPODARSKO 
MJESTO NA KRKU

Tvornica tjestenine
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Svečanom misom u župnoj crkvi Sv. Trojice pop Aloj-
zije Ragužin proslavio je 10. srpnja veliku obljetni-
cu: 70 godina od mlade mise koju je slavio u Puntu  

10. srpnja, davne 1938. godine. Na misi je sudjelovao bi-
skup mons. Valter Župan te dvadesetak svećenika od kojih 
su mnogi službovali u Puntu kao 
župnici ili kapelani. Propovijedao 
je mons. Velimir Čapek iz Zagreba 
koji je u propovijedi govorio o vri-
jednosti i ljepoti svećeničkog po-
ziva. Župni zbor kojim je ravnao 
Anđelo Žic, po želji slavljenika, 
pjevao je Puntarsku misu. 

Na kraju mise slavljeniku su 
upućene riječi čestitke. Prvi je to 
učinio otac biskup koji je popa 
Alojzija zamolio da i dalje moli za 
našu Biskupiju, osobito za duhov-
na zvanja. U ime Župnoga pasto-
ralnog vijeća čestitala je đurđa 
Salvagno i predala prigodan poklon, zatim sestra Irena u 
ime sestara Karmelićanki kod kojih pop Alojzije trenutno 
živi i drži misu, te Paula Lukić u ime Općine Punat. Na koncu 
je riječ uzeo i slavljenik zahvalivši Bogu za 70 godina sveće-
ništva. Spomenuo je mnoge koji su ga pratili na tom putu i 
zahvalio brojnim svećenicima, profesorima, obitelji i rodbi-

ni, a posebno pok. sestri Mariji, koja je s njim bila i pomaga-
la mu gotovo cijelo vrijeme njegovog službovanja.

Iako je misa trajala gotovo dva sata po velikoj vrućini i 
sparini, pop Alojzije nije pokazivao znakove umora. Sve je 
završilo zakuskom s fritama i krostulima ispred crkve. 

Dobro se na kraju ukratko pri-
sjetiti svećeničkog puta popa Aloj-
zija. Biskup Josip Srebrnić zaredio 
je Alojzija Ragužina za svećenika 
u Krku 3. srpnja 1938. godine. Tje-
dan dana poslije, 10. srpnja 1938, 
slavio je mladu misu u Puntu. Iste 
je godine imenovan kapelanom u 
Vinagori u Zagrebačkoj nadbisku-
piji. Od 1939. do 1949. kapelan je 
u Baški, a do 1961. župnik u istoj 
župi. Nakon toga obavlja službu 
župnika u rodnom Puntu do 1969. 
godine. Župnik i provikar u Rabu 
je do 1979, kada je umirovljen. Od 

tada pastoralno pomaže u Puntu i piše knjige. Do sada ih je 
napisao i izdao dvadeset i osam.

I ovim putem našem slavljeniku, dragom popu Alojziju, 
od srca čestitamo i molimo Božji blagoslov.

Anton DEPIKOLOZVANE

OBLJETNICA

U povodu 5. kolovoza - Dana pobjede i domovinske za-
hvalnosti, Općina Punat i ove godine, po četvrti puta, 

skromno, ali s posebnom osjećajnošću i pijetetom prema 
poginulim braniteljima Domovinskog rata s otoka Krka, 
njihovim obiteljima uplaćuje tisuću kuna pomoći po pogi-
nulom branitelju.

Smisao je ove geste zapravo manje u pomoći, a više s 
one ljudske strane i potrebe reći onima kojima su ostali bez 
svojih najdražih kako njihova žrtva nije bila uzaludna, a 
njihovo postojanje nezamijećeno i kako neće biti zaborav-
ljeni.

Veseli nas kada naša dobra namjera upravo tako i odje-
kne. U nastavku prenosimo presnimak članka objavljenog u 
Virovitičkom listu 31. kolovoza 2007. godine.

Elfrida MAHULJA

DIJAMANTNA MISA POPA  
ALOJZIJA RAGUŽINA (1938-2008)

Uoči Dana pobjede i domovinske zahvalnosti

DOBRO SE DOBRIM VRAĆA

Slavljenik vlč. Alojzije Ragužin i krčki biskup mons. Valter Župan



��

Zasigurno ste svi primi-
jetili simpatičnu ribicu 
(iznad slova „j“) na na-

slovnici i na unutarnjim stra-
nicama koja će nas „pratiti“ i 
ubuduće na stranicama lista, 
kao svojevrsni zaštitni znak. 
Autorica logotipa je Alma 
Dujmović, koja nam je o nje-
govoj simbolici rekla:

Logotip je spoj nekoliko 
elemenata koji na sažet način 
pokazuju karakteristike našeg 

kraja. Stilizacija ribe proizlazi iz kruga kao dominantnog obli-
ka koji simbolizira Puntarsku dragu. On je ujedno prsten koji 
čvrsto veže unutar sebe sve što je važno. Unutar tijela je more 
(kao krljušt) i sunce koje je ujedno i maslina i oko. Tijelo ribe 
je i košara čija je ručka grančica masline koja se nadvija nad 
more. 

Ribu sam izabrala kao simbol tradicije, zdravlja i slobode 
kretanja.

Na jednom su mjestu tako sažeti more i kopno, pomorska 
i težačka tradicija.

Alma Dujmović rođena je 1958. godine u Puli. Diplomi-
rala je na Akademiji likovnih umjetnosti u Sarajevu, u klasi 
profesora Milivoja Unkovića. Održala je više od dvadesetak 
samostalnih i sudjelovala na tridesetak skupnih izložaba u 
zemlji i inozemstvu..., i tako bismo dugo mogli nabrajati, no 
radije bih ustvrdila kako je Alma vrlo uspješna ambasadori-
ca kulture Punta i otoka Krka. 

Svoj je likovni izraz pronašla istražujući u raznim tehni-
kama – od ulja na platnu, crteža, akvarela i grafike, do mo-
zaika, motivom se oslanjajući poglavito na život podmorja. 
Izvela je i cikluse sa sakralnom tematikom – one Križnoga 
puta, koji su danas u stalnim postavima liturgijskih prosto-
ra (u tehnici mozaika iznad Punta, a u tehnici ulja na platnu 
u crkvici sv. Antona u Lakmartinu). Radila je i kao ilustrator 
knjiga i monografija.

Uz to, aktivno je sudjelovala u organizaciji izložaba u 
galerijama u Puntu i Krku, godinama sudjeluje u razvoju i 
unaprjeđenju stvaralaštva za djecu na Novigradskom pro-
ljeću. 

Sudjelovala je u radu mnogih slikarskih kolonija, a do-
bitnica je i brojnih nagrada. 

Zaposlena je kao likovni pedagog u Gradu Krku. Člani-
ca je HDLU Rijeka. 

Ove, za Punat i puntarski turizam, jubilarne godine, i 
naša Alma obilježava osobni jubilej: 25 godina javnog dje-
lovanja na hrvatskoj i inozemnoj kulturnoj sceni, što se 
ne može, niti smije zanemariti. Zato Alma ima obljetničku 
izložbu u galeriji Decumanus u Krku, koju ste svi pozvani 
posjetiti; u tisku je i obljetnički katalog.

Što još reći, a da ne bi bilo puko redanje činjenica o 
uspjesima i trudu naše sumještanke, priznate umjetnice. 
Čestitamo Almi na svim dosadašnjim uspjesima, želimo ih 
još i više u budućnosti; hvala na entuzijazmu, pomoći i sa-
vjetima koje je uvijek bila voljna pružiti na dobrobit naše 
male zajednice. 

Elfrida MAHULJA

PREDSTAVLJAMO

Alma DUJMOVIĆ, akademska slikarica

DVADESET I  PET GODINA 
UMJETNIČKOGA RADA

Alma Dujmović
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Već dolaskom u Staru Bašku, malo će čijem pogledu 
promaknuti kuća na osami koja se izdiže iznad lu-
čice Stara Baška i cijele „prve linije“ kuća do mora. 

Tu smo zatekli gospodina Čeda, kako ga sumještani zovu, 
čitajući novine u hladu svojega balkona s kojega se pruža 
prekrasan pogled na cijelu Staru Bašku, otočić Galun pa sve 
dalje prema „Škrili“ i uvali Zala. Cvrčanje cvrčaka u Staroj je 
Baški glasnije nego drugdje, a oko kuće kadulja i pelin pro-
strti kamenjarom privlače pčele. U takvom je ozračju za-

pravo sasvim razumljiva tvrdnja Čedomila Brnabića, kako 
bi mnogi stranci dali sve kad bi mogli živjeti upravo ovdje 
u Staroj Baški ili u Puntu, jer takve ljepote krajobraza nisu 
svima i svugdje dostupne. Shvati se to kada se stope mirisi 
i zvukovi ljetnoga dana u Staroj Baški, a vjerojatno je tako i 
u svakom našem mjestu na obali.

Priča našega sugovornika Brnabića započinje davnih 
50-ih godina prošlog stoljeća, kada je kao mladi radnik 
„Centrale“ u Baški svakodnevno pješačio „preko brda“ na 
posao, a potom i s posla, razmišljajući zbog tih napora o 
bratu u dalekoj Australiji, kako bi i on mogao pokušati u 

stranom svijetu potražiti sreću. Ovdje, a osobito u Staroj 
Baški, koja je u to doba imala 250-300 stanovnika, a toli-
ko djece da je tamošnja škola upošljavala čak tri učitelja, 
živjelo se teško pa je jednoga dana 1958. godine s malim 
kuferom i puno nade Čedo krenuo trbuhom za kruhom bra-
tu u Australiju.

Prvobitna mu je namjera bila ostati kod brata tek ne-
koliko mjeseci, zaraditi nešto novaca i vratiti se doma; no 
kako Australija i nije tako blizu, a život nigdje nije bajka, 

par se mjeseci pretvorilo u dugogodišnji život 
i rad u toj dalekoj zemlji. Započeo je Čedo kao 
nadničar na plantažama banana radeći za 
druge. Međutim, štedeći i odričući se životnih 
radosti, došao je uz kompanjonstvo i do vla-
stite plantaže, a kraj je radnog vijeka dočekao 
u mesnoj industriji. Od prvoga dana boravka 
na dalekom kontinentu ideja o povratku u 
Staru Bašku nije ga napuštala.

Pričao nam je Brnabić i o ljudima koji 
ostare u stranom i dalekom svijetu, no nikada 
ne smognu dovoljno novaca kako bi se vra-
tili na rodnu grudu, već cijeloga života tiho 
pate za njom; pričao nam je i o ljudima koji se 
„svojevoljno izgube“ stideći se svojega mje-
sta, nikada ne dokučivši njegovu vrijednost i 
ljepotu. Njega je pak, vlastiti san o povratku 
stalno tjerao na rad i na štednju te planiranje 
kako ostvariti svoj cilj.

I sâm će reći da je imao sreću. Naime, kuća koju je us-
pio sagraditi u Australiji, pokazala se Čedovim ključem za 
povratak u Staru Bašku. I - kao u svakoj priči sa sretnim zavr-
šetkom – tako i ova se zbila 2004. godine. Čedomil Brnabić 
i žena mu Marija uselili su u svoj dom u Staroj Baški, i danas 
uživaju u pogledu na svoj kraj, svoje more, i umirovljeničke  
dane provode baveći se pomalo turizmom i uređivanjem 
okućnice. 

Želimo im još puno nasmijanih godina!
Elfrida MAHULJA

POVRATAK

ISELJENIČKA PRIČA S HAPPY ENDOM
Čedomil Brnabić

Čedomil Brnabić uživa u blagodatima 
starobašćanskoga krajobraza
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Završila je još jedna nastavna godina. 
Kada smo na kraju zbrojili sve posti-
gnute rezultate i uspjehe, možemo ipak 

reći da je za većinu učenika ova nastavna go-
dina bila vrlo uspješna. Tijekom godine naši su 
učenici sudjelovali na općinskim, županijskim 
i regionalnim natjecanjima i postigli vrijedne 
rezultate. 

Ove je školske godine našu školu pohađalo 
178 učenika, a njihov uspjeh na kraju nastavne 
godine izgleda ovako: 83 učenika ocijenjeno je 
s odličnim uspjehom, 58 učenika vrlodobrim, 
22 učenika dobrim, jedan učenik s dovoljnim 
uspjehom, i 14 učenika s nedovoljnim.

Svake se godine najbolji učenici nagrađuju 
s knjigom koju im poklanja Općina Punat. Ove 
su godine nagrađeni sljedeći učenici: 

1. razred:  Dora Blažević, Ana Karabaić,  
Lana Diamond Kulaš-Reid,  
Karla Malešić, Melanie Robl i Michelle Robl.

2. razred:  Filip Nešić, Nikol Orlić-Krizmanić,  
Mirna Leleković, Ana Šimonji, Glorija Orlić i 
Mario Mrakovčić.

3. razred:  Tamara Berić, Marija Blažević, Dominik Ivošić, 
Iva Martinčić, Izidora Orlić, Ivona Stupičić,  
Boris Žic, Sara Žic, Tea Žic i Emma Žnidarić.

4. razred:  Anamarija Brusić, Klara Tomažin,  
Dora Valenčić i Ivona Žorić.

5. razred:  Sara Bonifačić, Mario Gržančić,  
Nikolina Mrakovčić, Denis Nešić,  
Silvio Šimunić i Bruno Žic.

6. razred:  Ema Bonifačić, Daria Karabaić, Petra Kraljić,  
Lea Mrakovčić, Matea Orlić, Patricia Orlić i  
Vanda Žic.

7. razred:  Andrea Franolić, Dino Grgurić, Sandro Gržančić, 
Karmen Mrakovčić, Borna Orlić i Mateo Žorić.

8. razred:  Josip Karabaić, Karla Kosić, Martina Kuća, 
Valentina Lesjak, Paula Lukić, Karla Manzoni, 
Diandra Mrakovčić, Andrija Orlić i  
Aleksandar Žic.

Posebno su nagrađeni učenici osmog razreda koji su 
svih osam godina postigli odličan uspjeh. To su Josip Kara-
baić, Karla Kosić, Valentina Lesjak, Paula Lukić, Karla Man-
zoni, Diandra Mrakovčić, Andrija Orlić i Aleksandar Žic.

Nagrade je učenicima uručio načelnik Općine Mladen 
Juranić na završnoj svečanosti koju su organizirali naši 
osmaši. Tako smo se i ove godine oprostili od još jednog 
naraštaja. To su Fernardo de la Cruz, Maja Franolić, Marina 
Galjanić, Ivan Grabovčić, Meris Hodža, Josip Karabaić, Kar-
la Kosić, Luka Kosić, Martina Kuća, Valentina Lesjak, Paula 
Lukić, Karla Manzoni, Mihael Mihajić, Diandra Mrakovčić, 
Andrija Orlić, Luka Pejaković, Dejan Sironič, Renato Vulin, 
Aleksandar Žic, Laura Žic, Leo Žic i Marko Žic.

Nakon završne svečanosti učenici i učitelji krenuli su na 
zasluženi odmor kako bi obnovili snage za novi početak i 
nove izazove.

Irena TOMAŽIN

ŠKOLA

ODLIČNI UČENICI NAJBROJNIJI

Osmaši ispred Osnovne škole
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Imajući na umu smjernice i prioritete postavljene pred 
početkom mandata nove općinske vlasti, predvođene 
načelnikom Mladenom Juranićem, krenulo se u ostva-

renje jednog od gorućih pitanja ove Općine, rješavanja od-
govarajućeg prostora Dječjeg vrtića. Radovi na dovršenju 
ovoga kapitalnog i zahtjevnog projekta uspješno se privo-
de kraju. 

Novi Dječji vrtić nalazi se u prizemnom prostoru stam-
benih zgrada na Božcu, neposredno ispod Osnovne škole. 
Osim prizemlja, Općina Punat otkupila je i dio podrumskog 
dijela stambenog kompleksa u kojem su smješteni dopun-
ski sadržaji za funkcioniranje nove puntarske dječje usta-
nove.

Osim imovinskih, Općina Punat morala je i prostorno-
planski omogućiti da se u prizemnom prostoru stambe-
no-poslovnog kompleksa Božac može nalaziti Dječji vrtić. 
Naime, raniji važeći Detaljni plan uređenja koji je odredio 
detaljnu prostornoplansku namjenu toga stambeno-po-
slovnog kompleksa nije omogućavao dodavanje društve-
nog sadržaja pa se DPU temeljem Zakonom predviđenog 
postupka morao staviti izvan snage.

Općina je otkupila prizemni i dio podrumskog prostora 
u tzv. roh bau izvedbi, a sadržaj Dječjeg vrtića zahtijevao 
je znatne intervencije u prizemlju i u podrumskom dijelu 
objekta. Tako je dograđen spojni hodnik na zapadnom di-
jelu građevine, čime se dobilo i tri atrijska prostora za igru i 
boravak djece unutar Vrtića, ali na svježem zraku. Radi osi-
guranja potrebnih vanjskih površina za igru djece, posto-
jećoj su građevinskoj parceli pridodane dvije parcele sje-
verno od postojeće, a sjeverni dio pristupnog puta prema 
parkiralištima na istoku (iza zgrade) pomaknut je na među 
s postojećim kompleksom Crvenoga križa što je zahtijeva-
lo kupnju dodatne zemljišne čestice. Tako je na sjevernom 
dijelu građevine dobiven prostor, a između objekta i pristu-
pnog puta vanjska površina za igru djece.

Pored stambeno-poslovne građevine predviđen je 
prostor za parkiranje vozila.

Ulaz u Dječji vrtić nalazi se u prizemlju s istočne strane; 
iz ulaznog hola ulazi se u dvije vrtićke grupe (ukupno 50 
djece) s garderobama i sanitarijama. Treća grupa (za dodat-
nih 25 djece) za sada se neće urediti jer, nažalost, ne posto-
je potrebe.

Nositelj radova na unutrašnjem uređenju prostora u 
prizemlju i suterenu građevine bio je VDA Građenje Krk, a 
poslovi vrijedni 2, 5 milijuna kuna sastojali su se od građe-

vinsko-obrtničkih radova, ugradbe vodovoda, kanalizacije 
i sanitarija, radova ugradbe elektrike, telefona, antena, gri-
janja, hlađenja i ventilacije. Nakon uređenoga unutarnjeg 
prostora, temeljem zasebno provedenih javnih nabava, iza-
brani su Oprema Radman d.o.o. Zagreb za dobavu i mon-
tažu kompletne opreme za kuhinju, te Tome d.o.o. Omišalj 
koji je nabavio i prema tehničkoj dokumentaciji i uputama 
posložio namještaj za sve ostale prostorije Vrtića (dnevni 
boravak djece do četiri godine, dnevni boravak za djecu od 
četiri do šest godina, blagovaonice, sobe za izolaciju, ured, 
garderobe, ulazni hol, priručne radionice).

Za radove na vanjskom uređenju Dječjeg vrtića pro-
vedeno je ukupno pet postupaka javne nabave. Tako je 
izgradnju pristupne prometnice izveo GP Krk iz Krka, gra-
đevinsko-obrtničke radove na uređenju atrija Dječjeg vr-
tića izveo je VDA Građenje Krk, sadnja biljnog materijala 
uz krajobrazno rješenje površine zelenila pripala je komu-
nalnim uslugama Lumin iz Krka. Građevinsko-obrtničke 
radove ograđivanja pripadajućeg dijela okućnice Dječjeg 
vrtića izvodi zidarski obrt Zidar Ivo iz Vrha kojemu je do za-
vršetka posla preostala još montaža  zaštitne ograde koja 
djeci onemogućava pristup prometnoj površini. Radovi će 
se izvesti početkom mjeseca rujna, a potom slijedi monta-
ža već nabavljenih dječjih igrala i ostale opreme izvanjske 
strane, a te poslove obavit će Tome d.o.o. iz Omišlja.

Kako je gotovo već sve spremno, „useljenje“ djece u 
novi prostor očekuje se u rujnu.

Anton ORLIĆ 

VRTIĆ

USUSRET OTVARANJU  
DJEČJEGA VRTIĆA

Dnevni boravak u novom 
Dječjem vrtiću
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NAŠ PROJEKT DIJETE I 
ZDRAVA HRANA

Dječji vrtić Katarina Frankopan Krk, Područni vrtić Pu-
nat, trenutno djeluje u zgradi Osnovne škole Fran 

Krsto Frankopan. Vrtić ima kapacitet za 48 djece od treće 
godine do polaska u školu. U dvije odgojne skupine rade 
četiri odgajateljice te kuharica i spremačica.

Projektom Zdrava hrana nastojali smo probuditi i ra-
zviti kod djeteta potrebu za uporabom zdrave hrane, navi-
knuti ih na redovitu i zdravu prehranu i osvijestiti roditelje 
da u obitelji daju prednost zdravoj hrani. Tim projektom 
bavili smo se tri mjeseca. Zajedno s našom zdravstvenom 
voditeljicom, našim kuharima i roditeljima, uspješno smo 
završili projekt.

Izradili smo piramidu zdrave hrane koju smo podijelili 
na četiri dijela. U prvom dijelu obradili smo žitarice. Naučili 
smo da ih treba jesti svakodnevno, da je zobena kaša jako 
dobra kad je zajedno skuhamo, kao i polpete od zobenih 
pahuljica, kruh ili pizza. U drugom dijelu naše piramide 
našlo se voće i povrće. Lijepili smo sličice, napravili tržnicu 
u kojoj smo prodavali i kupovali učeći kako se koje voće i 
povrće zove, te zašto ga treba jesti. Pravili smo sok od mr-
kve i limunadu. Kuhali smo varivo od kelja, varivo od tikvi-
ca, paštetu od maslina i napravili salatu. U trećem dijelu pi-
ramide su riba, meso, mlijeko i mliječni proizvodi. Posjetili 
smo mesnicu i ribarski brod, a napravili smo i pojeli salatu 
od šparoga 
i riblju pa-
štetu. Kuhali 
smo palentu 
i rižu na mli-
jeku. Četvrti 
dio pirami-
de su masti 
i slatkiši. Na-
učili smo da 
se moraju 
jesti samo 
povremeno 
jer se kvare zubi. Napravili smo ledene kuglice za Nikin 
rođendan. U goste smo pozvali Neda Mrakovčića, tajnika 
Udruge pčelara Kadulja koji nam je pokazao kako nastaje 
med i da ga treba jesti. Organizirali smo izlet u Rijeku i po-
gledali operu Pčelica Maja.

Da bismo bili zdravi i jaki, potrebno je baviti se i tje-
lesnim aktivnostima. Svakodnevno smo vježbali na vanj-
skom prostoru i trenirali za Dječji olimpijski festival. Poka-
zalo se da smo našim vježbanjem postigli dobre rezultate 
te smo uvršteni i u momčad Vrtića Katarina Frankopan Krk. 
Naš su Vrtić na Dječjoj olimpijadi u Opatiji predstavljali An-
drea Orlić (skok u dalj), Nora Mihajić i Dean Belko (trčanje 
na 50 metara), Mirna Stupičić (bacanje loptice) te Andrej 
Laštro i Stela Grgić (štafeta). Osvojili smo zlato u skoku u 
dalj i srebro u trčanju na 50 metara, a naš Vrtić u konku-
renciji 14 vrtića Primorsko-goranske županije osvojio je 4. 
mjesto.

Julijana HLAČA

OTOK KRK VOLIMO MI, 
ZATO ČUVAJ GA I TI

Tijekom ove školske godine radili smo na projek-
tu Otok Krk volimo mi, zato čuvaj ga i ti. Željeli smo 

djeci usaditi spoznaje o osnovnim, njima razumljivim 
društvenim i zemljopisnim značajkama užeg zavičaja, 
te razvijati im ljubav prema rodnom kraju i ekološki ih 
osvijestiti.

Dani maslina važan su datum koji se obilježava u 
našem mjestu. Mi smo ga obilježili posjetom izložbe-
nom mjestu u šatoru u kojem su bili predočeni proizvo-
di od masline i ostali izvorni proizvodi s otoka Krka. Bili 
smo i u berbi maslina u masliniku obitelji Bonifačić gdje 
smo naučili kako se beru masline. Pogledali smo kako 
nastaje maslinovo ulje u uljari, a postupak prerade ma-
slina objasnio nam je Ivan Žic. Jahali smo i na magarcu, 
a vožnju vlakićem omogućila nam je Marina Punat.

Obilježili smo i Dan Općine Punat – Andrinju. Na 
prijedlog Odbora za proslavu Andrinje, i mi smo se ma-
leni uključili u proslavu, i to eko-šetnjom. Tražili smo 
„crne rupe“ šećući Puntom. Djeca su dolazila s prijedlo-
zima što trebamo pogledati, gdje su oni vidjeli smeće. 
Napravili smo CD s našim „otkrićima“ kojeg smo uručili 
načelniku Općine Mladenu Juraniću. Najviše smo se ra-
zveselili kada smo otkrili da je igralište sa spravama (naš 
gusarski brod) popravljen i osvježen novim bojama. O 
razvrstavanju smeća razgovarali smo s predstavnikom 
poduzeća Ponikve i predsjednikom Općinskog vijeća 
Dragutinom Žicom.

Posjetili smo izvor Ponikve odakle se naš otok op-
skrbljuje vodom. Tu su nam pokazali kako dobivamo 
vodu koju pijemo. Bili smo i na Treskavcu gdje smo vi-
djeli kako se odvaja i reciklira otpad.

Naučili smo da ne smijemo trošiti puno vode dok 
peremo ruke, bacati smeće po podu i u more, te da mo-
ramo paziti da naš Punat uvijek ostane ovako lijep.

Julijana HLAČA

Izradili smo piramidu 
zdrave hrane...

Eko-šetnja na Buki u
studenom protekle godine
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Godinama je Stari toš u Puntu - zaštićeni spomenik 
kulture još od 30. lipnja 1966. godine i upisan u Re-
gistar nepokretnih spomenika kulture Regionalnog 

zavoda za zaštitu spomenika kulture u Rijeci pod registar-
skim brojem RRI-164, snivao snove o svojoj bogatoj prošlo-
sti stojeći zaboravljen poput mrtvog kapitala na Staroj pla-
ci, čekajući da ga se sjetimo i iskoristimo sve mogućnosti 
koje nam pruža.

Stari toš je dvoetažna građevina kod koje prizemlje 
i kat nisu fizički niti funkcionalno međusobno povezani. 
Kuća je građena klasičnim, tradicionalnim načinom grad-
nje za otok Krk i Punat, a u prizemlju se nalazi toš velike 
kulturno-baštinske vrijednosti.

Znali su i prijašnji naraštaji kakvu vrijednost krije kuća 
na Staroj placi br. 1, ali uvijek se, ili zbog manjka sredsta-
va, neke više sile, ili pak zbog nedefiniranosti nadležnosti 
u godinama prije stvaranja hrvatske države, započinjalo s 
određenim zahvatima na zgradi, pa bi se stalo, a do sljede-
ćeg započinjanja propalo bi i ono što se zadnje popravilo. I 
tako je Stari toš snivao snove do 2005. godine kada se prvi 
puta zatražila pomoć na pravoj adresi, tj. kod Ministarstva 
kulture Republike Hrvatske i to na pravi način – kroz prijavu 
programa „Sanacije i revitalizacije “. Program su odmah pre-
poznali Ministarstvo kulture i Primorsko-goranska županija 
te se napokon moglo krenuti u provedbu.

U suradnji s konzervatorima iz Rijeke prvo se započelo 
s popravkom krovišta, a nakon toga i selektivnom fumiga-
cijom unutrašnjosti kuće, kako bi se sačuvali svi originalni 
drveni dijelovi u prizemlju.

Prošle su godine zamijenjeni postojeći prozori i vra-
ta te izvedeni novi, stručno i u duhu izvorne arhitekture 
prema smjernicama konzervatora. U toku je prikupljanje 
ponuda za izradu projekta uređenja interijera Staroga toša 
kako bi on konačno zasjao u pravom svjetlu i služio svojoj 
svrsi, jednoga od najvažnijih turističko-kulturno-povijesnih 
punktova u staroj jezgri Punta.

Prema sadašnjim spoznajama, prizemlje bi trebalo biti 
u funkciji stalnog postava zavičajne zbirke uz prezentabil-
nu „priču o maslini“, što podrazumijeva rekonstrukciju sta-
re tehnologije prerade maslina u Puntu, sve u ambijentu 
domaće, izvorne, pučke kuće (narodne nošnje, komoštre, 
tripije, brunci, bukalete, stari pijati…) smješteni uz komin, 
na napi… Ovako uređeni prostor mogao bi se koristiti u 
određenim prigodama za manje društvene skupove, prikaz 
života starih Puntara radi turističke atrakcije ili izobrazbe i 
slično. Prostorija na katu dala bi se na uporabu udrugama 
maslinara i pčelara, ali bi trebala postojati i mogućnost za 
njezinu namjenu za društvene i kulturne potrebe mjesta, 
npr. predavanja (o maslinarstvu, ovčarstvu, pčelarstvu i 
sl, ili pak za predstavljanje knjiga, književne večeri i slične 
„tihe“ manifestacije).

Kako god priča o Starom tošu na koncu završila, bitno 
je da to bude na dobrobit cijeloga  mjesta i da se koji puta 
nađemo u pravom domaćem ambijentu kolo komina. Uz 
domaću ćakulu živnut će stara jezgra, a jedan vrijedan kul-
turni spomenik napokon će biti „probuđen“ na ponos svih 
nas koji ga imamo u svojem mjestu.

Elfrida MAHULJA

KULTURNA
BAŠTINA

PRIČA O STAROM TOŠU
Stari toš - zaštićeni spomenik kulture
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DVI, TRI PO 
DOMAĆU...

Govori se i kanta kako kruh od onih 
ki navigaju ima sedan kor, a ja 

pensan da je od puntarskih težaci imel 
almeno četrnajs.

Saki dan od jutra do noći i tako 
celu šetemanu i celi misec i celo leto. 
Niš zato ni čudno ča bi na Puntu urodi-
lo više grozja i ulik leh na celon otoku. 
Va aguštu po najvećoj bružeri su nove 
dolci i particele kavali, tako da njin va 
druge štajoni dela ne prefali. Počinuli 
bi ko je bil zapovidani blagdan, ali ko 
je više vrimena dažjilo, onda bi se i 
onako va velih famejah još kogod dite 
dogodilo.

Čudo puti su težaci i težakinje pre-
gazili Prgon niki jašuć a niki se potežuć 
za tovoron. Donka Prgon je bil i ostal Kalvarija puntarskih 
težaci, a sada su na „Križnon putu“ upišeni njihovi podaci.

Zasput ćemo spomenut štoriju o onoj težakinji ka se 
volela hvalit kako je ona doboto sve mrvice reditala. Je-

dan bot je na Krase hodela cela masa judi, a ona se dri-
joman hvalila i kazala s prston: „I ova mrvrica je po meni i 
ovo je po meni…“, a kad je štufala muža, njoj je dal jedan 
kolp zi palicu i rekal: „I ovo je vero po tebi!“

Radoslav ŽIC TOLONAR

Kanat koga su ovuda kantali još stari Kelti, Grki, Vejoti i 
koga smo mi Hrvati malo modifikali i ga gojili po Istri, 

Primorju i Dalmaciji va samo nan, Škoton i Ircen znanoj pri-
čvici nas je kumpanjal ciloga života.

Rojenje diteta (utruka) je bil povod za kanat, kantali su 
mu za sriću. Kada je narasal, su mu  kantali i kada je divental 
golac, ali golica, kada je od golčine i galičice divental falaš i 
falašuja, na ta fin zi pismu su ga pripravljali za živjenje. So-
pile su sople za divojke i mladići. Roženice rožale za fešte i 
marade maradale za piri.

Tararajkalo se je po misi kada se je kavalo i ungutalo, 
ali i kada se je trudno hodilo zi kampanje. Pisma je davala 
kuraj juden i živu. Kanat nas je kumpanjal va postiju i jutrin 
kada ni bilo ča klas’ v usta kako bi se lagje prekonjalo do 
obida. Pri svakon delu kanat je pomagal i daval nan kuraj i 
nikada nas ni tradil. Pastira su vavik pratili rankun, težica i 
za pason dvojkinje ke su diplale po drmunih i lugih.

Na kraju kada smo finili naše poslanstvo na ovoj klač-
noj, grotljivoj grudi su nan zakantali uz zamrlinu od bićeri-
na rakije i par suhih smokav:

...Ti moj dragi-a mirno spi,
počini od truda
neka pokoj ti vični da,
naša tvrda gruda...

Zi tu pismu su zanamci finili svoj dug do onoga ki je 
umrl i udelal mesto za onoga ki prihaja.

Začarkal 2008. lita gospodnjega srbca miseca
Rado ŽIC MIKULIN

Tumač riječi:
pričvica – glazbena skala
marade – gajde, mišići
ungutalo – krčilo drmuni
težica – pastirska sikirica

MUKOTRPAN ŽIVOT PUNTARSKIH TEŽACI

KANAT, KI NAS JE KUMPANJAL OD 
ZIKVE DO GROBA
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Tradicionalni malonogometni turnir u Puntu, održan je 
od 10. do 13. srpnja pred brojnom publikom, a pod 
pokroviteljstvom Općine i Turističke zajednice Opći-

ne Punat. Posebnu je draž turniru dala i nazočnost jednog 
od najmlađih i najboljih  reprezentativaca hrvatske nogo-
metne reprezentacije Vedrana Ćorluke, koji je osvojio  na-
klonost svih prisutnih, među igračima i publikom svojom 
neposrednošću i neumornošću u davanju autograma i fo-
tografiranju sa svima koji su to zaželjeli.

Naravno, prisutnost Ve-
drana Ćorluke donijelo je i 
pojačanu želju i volju za što 
kvalitetnijom igrom među 
natjecateljima, tako da je pu-
blika bila u prigodi i ove go-
dine uživati u pravom sport-
skom ozračju na igralištu iza 
osnovne škole. Istodobno je 
opravdan ugled ovoga malo-
nogometnog turnira u Puntu 
koji svake godine sa svojim 
poboljšanjima, nagradama, 

kakvoćom momčadi te brojnošću gledatelja (ove je godine 
turnir pratilo oko tri tisuće posjetitelja u četiri dana) prera-
sta u jedan od značajnijih sportskih događaja, ne samo u 
Puntu i na otoku Krku, nego i na području cijele Županije.

Turnir je okupio 21 malonogometnu momčad među 
kojima je pobjedu odnijela momčad Markomatik iz Pot-
pićna. Nastavljena je i tradicija sudjelovanja ekipa morčića 
pa su na ovogodišnjem turniru sudjelovale četiri najmlađe 
momčadi, od kojih je najbolja bila Goranina iz Delnica.

Podsjećamo čitatelje da se 
o svim događanjima i rezulta-
tima malonogometnog kluba 
Punat mogu informirati na 
web stranicama Kluba (www.
mnk-punat.com). Za poklonike 
Kluba na web stranicama otvo-
ren je i forum na kojemu mogu 
sudjelovati u raspravama i da-
vati prijedloge za još bolje dje-
lovanje Kluba.

E. MAHULJA

Pasane zime nam je mesto bilo fanj razrovano. Od Že-
stića, Nove place i Kljepine sve do mora su bili udela-
ni kanali za položit tubaturu ka će sve vode i ono ča 

više ne rabi ponest va more i to, hvala dragom Bogu, fanj 
dugo od Buke.

Da je to sve va poslu i dela, more se osjetiti na nekoliko 
mjesta kada se šeće rivom. Hvala našim prijašnjim brižnici-
ma da su na vrime udelali veli posal i udelali prave glavne 
pripreme, a danas se na to deli mesta s tubima samo taku-
ju. 

Da je za ovakovu stvar bila potreba i ranije, čitam ide-
ju ili preporuku iz rukopisa jednog našeg mještanina ki je 
živel i delal va svitu va nekim većim gradovima, ala Beču, 
i videl kako je to tamo rješeno. Nakon što su ga poslali va 
penziju, prišal je živit va Punat i tadašnjem mjesnom Op-
ćinskom poglavarstvu predal dva kupa harte va svom ru-
kopisu koje je naslovio:

Spomenspisna molba Antuna Žica Dunižarića, c. kr. suca 
u miru,

Slavnomu Poglavarstvu Općine Punat,
Punat, dne 30. ožujka 1910. g.  I. svezak i
Punat, dne 3. travnja 1912. g.  II. svezak

O osobi Antuna Žica Dunižanića rabi posebno špijegat 
onima ki prvi put čuju za njega. 

U rukopisu pored više povijesnih štorija od god. 1850. 
pa dalje, navodi više prijedloga ča bi sve trebalo udelat va 
Puntu za daljnji boljitak. Osim prijedloga za novu Gradsku 
vijećnicu va sredini Punta, klaonicu za blago na Sušinoj 

Dragi, obalne ceste oko Puntarske drage, dao je i prijedlog 
da se i na koji način riješi kanalizacija va Puntu. Ovdi je i 
sličica kako je to trebalo izgledati.

Od svega onoga što je Antun Žic Dunižarić predlagao, 
osim kanalizacije i popločenja Klančića i Starog klanca, do 
danas nije učinjeno niš. Ima više razloga, a vavek je prvi isti, 
nikad dosti šoldi, a i to da ga Poglavarstvo Općine ni puno 
abadalo. U ono vrime prit zi takovimi prijedlozi na Puntu je 
bilo unapred se proglasiti ludim.

S druge bande, vrime nosi nove ideje pa je dobro da se 
nekad i počeka i udela modernije jer da se ča ostvarilo ne 
bi bilo Stare place, dela Jagorike i stare jezgre između obe 
place, ni škvera.

O drugim prijedlozima će se nič potanko reći drugom 
prilikom.

NAŠI NOVI MJESNI KLANCI VA LETU 2008.

Sport

ODRŽAN MALONOGOMETNI TURNIR

Franjo KRALJIĆ

Vedran Ćorluka (prvi desno) na 
malonogometnom turniru
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Lovro KLEPAC: SPORTAŠ 
GODINE OTOKA KRKA 

Svake se godine na otoku 
Krku održava manife-

stacija proglašenja Spor-
taša godine otoka Krka za 
proteklu godinu koju orga-
niziraju općine i Grad Krk. 
Klubovi s otoka predlažu 
svoje članove, a Odbor za 
dodjelu priznanja, u kojem 
su predstavnici svih jedinica 
lokalne samouprave s otoka 
Krka, razmatra pristigle kan-
didature i donosi odluke o 
laureatima.

I Općina Punat redovito 
sudjeluje u ovoj manifesta-
ciji, no, što se rezultata tiče, 
nekako smo uvijek ostajali u 
sjeni velikih i moćnih klubova, kao što su Dub iz Malinske 
i cijelog niza iznimno kvalitetnih i uspješnih sportaša poje-
dinaca, majstora raznih borilačkih vještina. Uvijek, do ove 
godine.

Kandidaturu Puntara Lovre Klepca Wakeboard kluba 
Krk nije bilo moguće zanemariti jer ona je jednostavno 
„prštila“ vrhunskim Lovrinim rezultatima i bila okrunjena 
Rješenjem o kategorizaciji športaša, kojom je naš Lovro svr-
stan u sportaša Hrvatske III. kategorije – vrhunski sportaš, 
temeljem osvojenog 1. mjesta na Otvorenom nacionalnom 
prvenstvu 2007. godine.

Jednoglasnom odlukom Odbora za dodjelu priznanja 
Sportaš godine otoka Krka, Lovro Klepac rođen 1992. godi-
ne proglašen je sportašem otoka Krka za 2007. godinu u 
svojoj kategoriji, najavljujući tako jedan novi naraštaj koji 
će puntarskom sportu donijeti novi zamah. Nadamo se da 
je i ova nagrada lijep poticaj mladom sportašu pred kojim 
je nastup na Mediteranskim igrama u Pescari gdje će iduće 
godine predstavljati Hrvatsku, i kada ćemo svi s ponosom i 
sportskom strepnjom očekivati vijesti o njegovim, nadamo 
se i tada vrhunskim rezultatima. 

Luka PEJAKOVIĆ: 
HRVATSKI JUNIORSKI 

REPREZENTATIVAC

Kada ste netom zavr-
šili osnovnu školu i 

živite u malom mjestu, 
na otoku, a predstavlja-
te se kao prvak na klup-
skom natjecanju, prvak 
na međuopćinskom 
natjecanju, prvak na žu-
panijskom natjecanju 
te momčadski prvak (s 
Andrijom Orlićem i Alek-
sandrom Žicom) na me-
đudržavnom natjecanju, 
tada vas to čini osobito 
ponosnim jer shvaćate 
da dijelom zahvaljujući i 
vama, ime mjesta i otoka 
na kojemu živite postaje 
češće spominjano.

Ime glavnog junaka druge male priče o malom velikom 
čovjeku je Luka Pejaković, rođen 1993. godine. Luka je član 
ŠRD Arbuna Punat i upravo se on može pohvaliti gornjim 
vrhunskim rezultatima koji su mu konačno omogućili i ula-
zak u reprezentaciju Hrvatske u kategoriji U-16, s kojom je 
već na pripremama za predstojeće Svjetsko juniorsko pr-
venstvo u Barceloni koje se održava od 7. do 15. listopada.

I što reći na kraju, nego da našoj reprezentaciji i našem 
Luki želimo puno uspjeha i ulovljene ribe u Barceloni te da 
smo ponosni što je član naše zajednice, a svojim sportskim 
putem dokazuje onu staru istinu, kako nije važno odakle si, 
već kolika ti je volja i vjera u ispravnost onoga što radiš.

Bravo Luka!

VELIKI MALI
LJUDI

S Lovrom i Lukom započela sam tematske tekstove o malim velikim ljudima koji žive pokraj nas, a često su nepravedno 
zapostavljeni i zanemareni. Sigurna sam kako je prava istina upravo suprotna, i kako oni trebaju našu podršku kojom ćemo im 
dokazati da smo uz njih te će tako ostvarivati još bolje rezultate, bez obzira na kojem su „polju života“ uspješni. Ne dvojim da i 
vi, dragi čitatelji, dijelite moje mišljenje!

Elfrida MAHULJA

* * *

Lovro Klepac

Luka Pejaković
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Tvrtka Hoteli Punat d.d. obilježava 100. obljetnicu 
turizma u Puntu najavom projekta budućeg hote-
la Spa Hotel Punat, čime bi se postojeći hotel Park 

pretvorio u hotel s četiri zvjezdice s nizom atraktivnih 
sadržaja.

Hoteli Punat d.d. posluju u sastavu međunarodne 
grupacije FMTG sa sjedištem u Beču, koja ima u vlasniš-
tvu i upravlja s 30-ak hotela u zemljama srednje i južne 
Europe. U planu su još i brojna druga otvaranja, tako da 
je ovaj puntarski projekt jedan od 10-ak novih projekata 
grupacije.

Projektom je predviđena rekonstrukcija i nadograd-
nja postojećeg hotela i depandanse, i uklanjanje nekih 
dijelova postojećih pomoćnih zgrada uz hotel Park. Bu-
dući hotel će imati oko 200 soba, od čega bi 40-ak bile 
obiteljske sobe, te 20 apartmana. Površine svih soba bit 
će znatno iznad pravilnikom predviđenih kvadratura za 
četiri zvjezdice, čime bi se postigli uvjeti za međunarod-
nu kategorizaciju za spomenute četiri zvjezdice. Buduća 
gastro ponuda hotela temeljila bi se na specijalitetima 
domaće i međunarodne kuhinje služenima u hotelskom 
glavnom restaurantu, kao i u a-la carte restaurantu. Uz 
hotelski bar, gastro ponudu bi zaokružili wellness bar i 
summer bar na budućem vanjskom bazenu. 

Poziciju na tržištu budućeg hotela svakako će odre-
diti najspecifičniji sadržaj hotela, a to je „Acqua Pura 

Spa“. Radi se o posebnom proizvodu grupe Falkenstei-
ner koji podrazumijeva wellness ukupne površine oko 
2.500 m2, koji uključuje unutarnji bazen, brojne saune s 
prostorom za odmor (unutrašnji i vanjski), terapeutske 
i relaksirajuće tretmane, razne masaže, uz stručni nad-
zor, uporabu lokalnih ulja, eteričnih i ljekoviti trava kao 
i ljekovite osobine morske vode. Planirana je i gradnja 
vanjskog bazena koji bi bio povezan s unutrašnjim.

Uz spomenute sadržaje, hotel bi trebao raspolaga-
ti s konferencijskim centrom površine više od 700 m2 s 
četiri dvorane i business centrom. U planu je i gradnja 
podzemne garaže s oko 100 mjesta. Ovom investici-
jom Punat bi dobio top proizvod, po kakvoći sadržaja 
uz bok ponajboljim hotelima na našoj obali, a Hoteli-
ma Punat d.d. bi to bio najznačajniji projekt u gotovo 
60-godišnjoj povijesti tvrtke. Time se otvara prostor za 
cjelogodišnje poslovanje, dakle i dodatno zapošljavanje 
kadra, iskorištavanje lokalnih specijaliteta i darova priro-
de te podizanje čitavog poslovanja na novu, kvalitativno 
višu, dimenziju. Obukom kadra u etabliranim hotelima 
grupe FMTG, korištenjem sinergije grupacije u prodaji i 
provedbi standarda, uvjereni smo da možemo ostvariti 
dobre rezultate poslovanja, te osigurati budućnost pun-
tarskog turizma.

Dino HRELJA

PROJEKT FALKENSTEINER 
„SPA HOTEL PUNAT“

Budući izgled hotela Spa Hotel Punat u 3D računalnoj simulaciji

Najavljujemo


